
 

   Referat 

Generalforsamling i Frederiksværkegnens Historiske Forening 2025.04.30 

 

Referent: Søren Jensen 

 

Dagsorden 

1. Valg af dirigent og referent. 
2. Bestyrelsens beretning. 
3. Forelæggelse til godkendelse af det reviderede regnskab. 
4. Fastsættelse af kontingent for det kommende år. 
5. Indkomne forslag. Forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlingen skal 

være formanden i hænde 14 dage før generalforsamlingen. 
6. Valg af bestyrelse. På valg: Merete Rasmussen, Nikolaj Tuxen, Gunnar 

Midtiby.  
7. Valg af 2 suppleanter 
8. Valg af 1 revisorer og 1 revisorsuppleant. 
9. Eventuelt. 

 
Ad.1 

Henrik Lakner blev valgt til dirigent, og han kunne konstatere, at generalforsamlingen 

var lovligt indkaldt 

 

Ad.2 

Bestyrelsens beretning om det forløbne år blev fremlagt af formand Gunnar Gade 

Midtiby: 

 Der er nu 405 medlemmer. Der er kommer stadig nye til, og nogle få falder fra. 

 Der har været gennemført:  

o 8 foredrag (Henrik Buhl, Jødernes flugt til Sverige, Jernalderen og 

vikingetiden i Halsnæs Kommune, Sandkroen, Billedkunst, 

Immigrationshistorie) alle med rigtig god tilslutning. 

o 2 aftenture (Ølsted Kirke, Gilleleje Museum) 

o 1 heldagstur til Midtsjælland (Sct. Bendts Kirke i Ringsted, Sorø 

Klosterkirke, Tadre Mølle). 

 Kirkebesøg (fortrinsvis lokale kirker) er genoptaget. 

 Foredrag om Classen er udsat, men vil senere blive sat på programmet. 



 Bestyrelsen er stadig meget glad for, at foreningens arrangementer (foredrag, 

generalforsamling) kan afholdes i Gjethuset: 

o Der vil stadig være gratis adgang for alle.  

o Men fra 2026 vil det af hensyn til brandmyndighedernes krav om 

maksimum 150 personer i caféen (økonomisk urealistisk at leje den store 

sal (12.000 kr. versus 1500 kr. per gang)) blive nødvendigt at indføre 

tilmelding. 

o Tilmelding i 2026 forventes at kunne foregå ved enten: 

1. at finde gratis billet på nettet 

2. direkte køb i Gjethuset 

3. at sende SMS til et af foreningen angivet telefonnummer 

 Det fastholdes, at de frivillige (bestyrelse, revisor og suppleanter, dirigent, de 16 

uddelere etc.) inviteres til den årlige ”forkælelse” med ost og rødvin.  

 Foreningens medlemmer opfordres til at møde op ved mindestenen d. 4. maj i år 

(80 års dagen for Danmarks befrielse). Jørgen Tved vil i den forbindelse holde et 

foredrag. 

 Formandens beretning for det forløbne år blev enstemmigt godkendt. 

 

Ad.3 

Det af bestyrelse og revisor underskrevne regnskab blev fremlagt, gennemgået og 

kommenteret af kasserer Merete Rasmussen, bl.a. med bemærkningen om,  

 at den i øjeblikket forholdsvis store kassebeholdning til dels skyldes forhånds-

indbetalinger til de forestående og endnu ikke afholdte ture 

 Porto fremover vil blive dyrere 

Regnskabet blev enstemmigt godkendt af generalforsamlingen. 

 

Ad.4 

Budget for 2025 blev fremlagt, gennemgået og kommenteret af kasserer Merete 

Rasmussen. Alle kontingentsatser vil forblive uændrede. 

 



Ad. 5 

Der var ingen indkomne forslag. 

 

Ad. 6 

Merete Rasmussen, Nikolaj Tuxen, Gunnar MidƟby. genopsƟllede Ɵl bestyrelsen og modtog alle genvalg. 

Uffe Kjætulf modtag valg Ɵl bestyrelsen. 

Bestyrelsen består endvidere af Dorte Jensen, Niels Willumsen og Carl Jensen. 

Bestyrelsen er hereŌer fuldtallig med 7 medlemmer. 

 

Ad. 7 

Peter Ahlburg (ikke Ɵlstede) blev genvalgt som suppleant. 

Susan Rydahl modtog valg som suppleant. 

 

 

Ad. 8 

Merete Kjær og Flemming Stald (ikke Ɵlstede) blev begge genvalgt Ɵl henholdsvis revisor og 
revisorsuppleant. 

 

Ad. 9 

Der var ikke noget yderligere at bemærke. 

Generalforsamlingen blev aĬoldt i god ro og orden. 


